

PUBLIC

AI Index: AMR 37/012/2001

3 October 2001

Further information on UA 55/00 (AMR 37/001/2000, 3 March 2000) - Fear for Safety / Death Threats

HONDURASCoronado Ávila (m),] Leaders of the Coordinating
Lombardo Lacayo (m),] Body of Popular Organizations
Horacio Martínez (m),] of Aguán (COPA)

Coronado Ávila, who together with Lombardo Lacayo and Horacio Martínez had been receiving death threats prior to an urgent action of 3 March 2000, has written the following letter, thanking all those who wrote appeals on his behalf.

Tocoa, 30 July 2001

Dear friends of Amnesty International who work side by side with those men and women fighting for justice and human rights all around the world:

Let me tell you from the bottom of my heart how grateful I am to all of you who work in such a prestigious organization as Amnesty International which fights for the respect of life and of the universal rights of societies around the world. I would also like to take this opportunity to tell ... everyone at Amnesty International that thanks to your support on 3 March 2000, when I was being persecuted and my life was under threat, I am still alive today. I will never forget the people who supported me and my organization, COPA (Coordinating Body of Popular Organizations of the Aguán) ...

Finally, I would like to urge you not to become discouraged in your work to help men and women who raise their voices in protest to support their people.

Friends, it is people like you who are the most beautiful thing in this world, and I ask God to give you a long life, more wisdom and a heart full of love and solidarity towards the world.

To all the men and women who have supported me, I send my best wishes from the bottom of my heart.

Coronado Ávila M.

Tocoa 30 de julio de 2001

Queridos compañeros y compañeras que trabajan permanentemente en Amnistía Internacional, al lado de las mujeres y los hombres que trabajan por la Justicia y los Derechos Humanos en distintas partes del mundo:

Permitanme decírselos que en lo más profundo de mi corazón existe un grato reconocimiento para todos y todas las personas que trabajan en tan prestigiada organización, como es Amnistía Internacional, que lucha por el respeto a la vida y los derechos universales de los pueblos del mundo, también quiero aprovechar para decir ... a todos y todas de Amnistía Internacional que gracias al apoyo que me dieron el 3 de marzo del 2000, cuando estaba atravesando persecución y amenazas de muerte, ahora tengo la satisfacción de estar con vida, que no voy a olvidar nunca a todas las personas que se solidarizaron con mi persona y con mi organización COPA que significa Coordinadoras de Organizaciones Populares del Aguan...

Sin más quiero decir ... que no desmayen ayudando a los hombres y mujeres que levantamos la voz de Protesta en beneficio de nuestros pueblos.

Compañeros, reconozco que ustedes son lo más bello del mundo y le pido a Dios que les dé muchos años de vida, más sabiduría y un corazón lleno de amor y solidaridad para todo el mundo.

Para todos los hombres y mujeres que me apoyaron les mando un saludo y pedacito de mi corazón.

Coronado Ávila M.

No further action is required from the Urgent Action network. Many thanks to all those who sent appeals.